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Őszi, első klub-rendezvényünket szeptember 29-én tartottuk székhelyünkön. 

Előadójának tagtársunkat, Dr. Fenyves Péter ny. ezredest, Törökország-szakértőt kértük fel, 

aki „Törökország – Védőbástya?” címmel tartott színvonalas előadást. A téma iránti 

érdeklődést jól mutatta, hogy a rendezvényen 35 fő volt jelen. Az előadó vizuálisan is 

támogatott előadásában kitért Törökország fontos geostratégiai helyzetére, a szíriai válságban 

és a déli irányból érkező menekülthullám megállításában játszott szerepére, a NATO-val, az 

EU-val és a nagyhatalmakkal fenntartott kapcsolatára, annak perspektíváira. Elemezte az 

ország belpolitikai és gazdasági helyzetét, a július közepén történt katonai hatalomátvétel-

kísérlet következményeit. Az előadást számos kérdés és hozzászólás követte, amely segítette a 

bonyolult témakörben történő eligazodást, a helyes következtetések levonását. Több 

hozzászóló kérdésként vetette fel, hogy Törökország valóban képes lesz-e a déli irányból 

érkező menekültáradat megállítására, a védőbástya-szerep betöltésére. A török állampolgárok 

EU vízumkötelezettségének eltörlésével kapcsolatban határozott véleményként hangzott el, 

hogy ha ez a jövőben meg is történne, nem kellene számolni nagyszámú török állampolgár 

EU-tagállamok területére történő azonnali beutazásával, mivel a török hatóságok jelenleg 

jelentős mértékben korlátozzák állampolgáraik utazásait. 
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Március 24-én, ez évben már harmadik alkalommal, tartottunk klub-rendezvényt, 

amelyen a Katonai Nemzetbiztonsági Szolgálat kémelhárításért felelős főigazgató-helyettese 

tartott nagy érdeklődéssel kísért előadást a szakmai terület tevékenységéről és 

feladatrendszeréről a KNBSZ szervezeti struktúrájában. A tájékoztatót intenzív, nyílt 

beszélgetés követte, melyen keresztül betekintést kaphattunk e fontos terület működésébe és 

hírszerzéssel történő szakmai együttműködésének kérdéseibe is. Annak ellenére, hogy a 

rendezvényre tervezett időt maximálisan kihasználtuk, számos kérdés feltételére – idő 

hiányában – nem nyílt lehetőség. A rendezvényen 25 fő tagtársunk volt jelen.  

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 



 

 

 
 

Ez évi második klub-rendezvényünkre február 25-én került sor székhelyünkön. 

Meghívott előadóként Juhász József történészt, Nyugat-Balkán szakértőt, az ELTE Kelet-

Európa tanszék tanszékvezetőjét köszönthettük, aki „Dayton 20 éve (múlt, jelen, jövő)” 

címmel tartott előadást, nagy érdeklődés mellett. Vendégünk adatokkal, összefüggések 

feltárásával és következtetések levonásával tette hitelessé értékelését. Kitért arra, hogy a  több 

mint 20 évvel aláírt Daytoni megállapodás legfőbb célja – a háború és a vérontás leállítása – 

megvalósult, függetlenül attól, hogy az ország azóta is egyhelyben topog. Kijelentette, hogy a 

jelentkező problémák fő oka, maga Dayton, mivel a megállapodás egy rendkívül nehézkesen 

működő állami berendezkedést (egy állam, két entitás, három nemzet) hozott létre, ami 

folyamatos együttműködést és kompromisszumkényszert tesz szükségessé a sokszor eltérő 

érdekeltségű felek között. Az elmúlt időszak – a fejlődés terén – ugyan tartalmazott ígéretes 

periódusokat, de azok nem bizonyultak tartósnak. A megállapodást értékelve a szakértő 

elmondta, hogy jobb szerződést kötni 1995-ben nem lehetett volna. Ami az ország (és az 

államalakulat) jövőjét illeti – a történész szerint – hosszabb távon bármilyen békés megoldás 

elképzelhető. A folyamatok alakításában minden bizonnyal jelentős szerepet játszik majd az 

Európai Unió. Az előadást aktív beszélgetés követte, ahol több, térségben járt és 

tapasztalatokat szerzett tagtársunk is elmondta véleményét. A rendezvényen 25 fő volt jelen.  



 

 

 

 

 



 

 

 

 

 
 

 
 
 
 



A 2016-os év első klub-rendezvényét január 28-án tartottuk Kerepesi úti  

székhelyünkön. Témájaként, egy napjainkban aktuális kérdést, a pilóta nélküli repülőgépek 

világát választottuk. A rendezvényen tagtársunk, Dr. Szilvágyi Tibor ny. alezredes, a HM EI 

Zrt. kutatásokkal és fejlesztésekkel foglalkozó munkatársa tartott előadást „Meddig várat még 

magára a drónok korszaka" címmel. Az előadó nagy érdeklődéssel kísért, a pilóta nélküli 

repülőgépek civil és katonai felhasználásának lehetőségeit, előnyeit, hátrányait, valamint 

alkalmazásának biztonságpolitikai és jogi hátterét, továbbá korlátait bemutató előadását aktív 

beszélgetés követte, ahol több kérdés és hozzászólás is elhangzott. Klubnapunkon 25 fő 

tagtársunk volt jelen.  

 

 





 


